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Mestský úrad 
je už otvorený 

Rozvážal rúška a naďalej 
riadil mesto

Opäť zveľaďujú 
historický sad

Celkovo má v  meste pribudnúť 
takmer päťdesiat nových pouličných 
svietidiel.

Alternatíva bez prípojky
Už vlani Technické služby Brezno 

nakúpili 20 solárnych lámp v  cel-
kovej hodnote 26 700 eur. Prioritne 
sú určené na použitie v  extravilá-
ne mesta, kde je technicky náročné 
vytvoriť novú elektrickú prípojku. 
„Nakoľko je neekonomické v odľah-

lejších lokalitách vytvárať nové body 
pripojenia z elektrickej siete, budú tu 
umiestnené práve solárne svietidlá,“ 
povedal primátor Tomáš Abel. Týka 
sa to predovšetkým mestských čas-
tí Vrchdolinka, Podkoreňová, Ro-
hozná - Kriváň, Kôšikovo, ale aj ulíc 
Hlboká a Potočná či nových odstav-
ných plôch na Mazorníkove. Výko-
pové práce a osadenie stožiarov vo 
vytypovaných lokalitách zrealizovali 
už začiatkom mája a od uplynulého 

utorka tu inštalujú samotný solárny 
systém.

Režim svietenia je nastaviteľný
Nový typ verejného osvetlenia, 

ktorý zaobstarala breznianska radni-
ca, sa radí medzi zelené a inteligent-
né. LED lampy disponujú otočným 
fotovoltaickým panelom a  diaľko-
vým ovládaním na nastavovanie 
intenzity svetelného toku. „Techno-
lógia solárnych svietidiel je vhodná 

tam, kde je dostatok slnečného svitu. 
Pri plnom nabití batérie je deklaro-
vaná výdrž dva až tri dni, avšak závisí 
to od nastaveného režimu svietenia,“ 
uviedol riaditeľ Technických služieb 
Brezno Lukáš Jeremiáš.

Prvé dve lampy už nainštalova-
li na novom parkovisku v mestskej 
časti Mazorníkovo a  následne bu-
dú pokračovať v  extraviláne mesta 
smerom na Podkoreňovú, Kôšikovo 
a Rohoznú. (eš)

Najbližšie číslo Brezňana vyjde 3. JÚNA 2020

POMOCOu sOlÁRNEJ ENERGiE OsVETlia 
aJ OKRaJOVé ČasTi MEsTa
Breznianska samospráva v týchto dňoch rozširuje sieť verejného osvetlenia o ďalšie svetelné body. V odľahlejších mestských 
častiach postupne inštaluje solárne lampy.
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Mestský úrad je už opäť otvorený 
V  rámci uvoľnenia opat-

rení súvisiacich s koronaví-
rusom breznianska samo-
správa pristúpila k  otvore-
niu mestského úradu pre 
verejnosť ako v  čase pred 
pandémiou. Opatrenia však 
treba dodržiavať aj naďalej. 

V  prípade, že máte mož-
nosť, využívajte elektronické 
platby a len v nevyhnutných 
situáciách plaťte osobne 
v pokladni mestského úradu. 

Klientske centrum je 
otvorené v pôvodnom 
čase 

Od začiatku mája 
breznianska samospráva 
sprístupnila pre občanov 
klientske centrum, ktoré 
fungovalo v čase od 8.00 do 
11.00 od pondelka do stredy, 
čiže v čase, kedy bola otvore-
ná aj matrika a pokladňa. Od 
pondelka 18. mája v  rámci 
uvoľnenia ďalších opatrení, 
ale za dodržania prísnych hy-

gienicko-epidemiologických 
opatrení je už klientske cen-
trum otvorené podľa plat-
ných úradných hodín. 

Stále platí, že vstup doň-
ho je regulovaný. Zamest-
nanci, ktorí sú v  dennom 
kontakte so stránkami, sú 

chránení ochrannými ple-
xisklami, taktiež sú vybave-
ní ochrannými prostriedka-
mi – rúškami, respirátormi, 
rukavicami a  dezinfekciou 
na ruky. 

Odbory vybavujú 
stránky po telefonickom 
dohovore

Matrika, ako aj pokladňa 
naďalej vybavujú z  dvora 
cez okno, ale už so vstupom 
cez hlavný vchod mestského 
úradu. V prípade, že potre-
bujete vybaviť záležitosti 
v  ktoromkoľvek z  odborov 
mestského úradu, treba si 
vopred so zamestnanca-
mi telefonicky dohodnúť 
stretnutie. Všetky telefón-
ne čísla sú zverejnené na 
stránke mesta, prípadne 
občanov  s jednotlivými pra-
coviskami spojí podateľňa 
na čísle 6306231. Vstup do 
budovy je možný len s pre-
krytím horných dýchacích 
ciest (ochranné rúško, šatka 

a podobne). Občanom pred 
vstupom do úradu naďalej 
miestna občianska poriad-
ková služba meria teplotu, 
ako aj dezinfikuje ruky.

Poplatky uhrádzajte až 
po získaní rozhodnutia

Poplatok za komunálny 
odpad, daň z  nehnuteľnos-
ti a  daň za psa uhrádzajte 
v pokladni Mestského úra-
du v  Brezne až po získaní 
rozhodnutia, ktoré už tento 
týždeň začínajú doručovať 
zamestnanci mestského 
úradu do vlastných rúk, za 
dodržania všetkých preven-
tívnych opatrení. Pri prebe-
raní rozhodnutí mesto prosí 
obyvateľov, aby mali zakryté 
dýchacie cesty ochranným 
rúškom alebo inou vhod-
nou náhradou a prichystané 
vlastné pero. Obyvateľom, 
ktorých sa nepodarí zastih-
núť v  mieste pobytu, bude 
doručené rozhodnutie poš-
tou.  (md)

Technické služby v Brezne 
pozornosť začali venovať ko-
seniu verejných priestran-
stiev. Všetci zamestnanci pri 
práci dodržiavajú zvýšenú 
hygienu, rozostupy a samo-
zrejme majú prikryté horné 
dýchacie cesty. 

S prvým tohtoročným ko-
sením Technické služby zača-
li 6. mája na novom cintorí-
ne, minulý týždeň na námestí 
a  na Ulici ČSA. Podľa slov 
riaditeľa Lukáša Jeremiáša, 
postupne prejdú do iných 
častí mesta, všetko však závi-
sí od počasia. Techničiari pri 
práci používajú krovinorezy, 
parkové kosačky a motorové 
kosačky – malotraktory,  kto-
ré sú výkonnejšie, majú väčší 
záber, nižšiu spotrebu a  ich 
výhodou je to, že majú výš-
kové vyklápanie, čiže po po-
kosení dokážu trávu vysypať 
priamo na korbu vozidla ale-

bo kontajnera. „Na zber trávy 
využívame traktorový príves 
a poprípade kontajnery.“

V  sezóne plánujú plochy 
pokosiť minimálne dvakrát, 
všetko závisí aj od vývoja si-
tuácie okolo vírusu a  s  tým 
spojenými obmedzeniami, 
vrátane finančných. „Minu-
lý rok bolo komplet mesto 
kosené 4-krát a  samotné 
námestie 7-krát. Pokosenú 
trávu odvážame do poľnej 
kompostárne, kde je zmie-
šaná s  ďalšími biologicky 
rozložiteľnými odpadmi a je 
v procese tvorby kompostu,“ 
uviedol Lukáš Jeremiáš. Ako 
dodal, trávnaté plochy v mes-
te majú viac ako 800 000 m2, 
preto nie je možné, aby bolo 
všetko naraz pokosené v rov-
nakej výške. Techničiari ro-
bia všetko, čo je v ich silách, 
treba byť len trpezlivý, po-
stupne prídu na rad aj ďalšie 
časti mesta.  (md)

Mesto Brezno v  zmysle 
usmernenia Úradu verej-
ného zdravotníctva SR pri-
stúpilo k  znovuotvoreniu 
detských ihrísk. Tie boli 
pre verejnosť uzatvorené 
od 16. marca v rámci pre-
ventívnych opatrení pred 
šírením koronavírusu.

So sebou treba mať
aj dezinfekciu rúk

Vzhľadom na stabilizu-
júcu sa epidemiologickú 
situáciu aj mesto Brezno 
pristúpilo k znovuotvoreniu 
detských ihrísk v  exteriéri 
za striktného dodržiavania 
prísnych hygienických opat-
rení. Technické služby ich 
majú v správe dvadsať. Ako 

uviedol riaditeľ Lukáš Jere-
miáš, v  prvej vlne otvoria 
tie najväčšie. „Pred ich sprí-
stupnením sme vydenzifi-
kovali dotykové plochy, pre-
hrabali pieskovisko a urobili 
poriadok.“ 

Rodiča, alebo iné osoby, 
ktoré sprevádzajú deti, mu-
sia dodržiavať  pravidlá ako 
na verejnosti alebo v obcho-
doch. „Musia mať so sebou 
prostriedok na dezinfekciu 
rúk, ktorú treba použiť pred 
aj po hraní sa na detskom 
ihrisku, platí tiež povinnosť 
odstupu od iných návštev-
níkov aspoň dva metre a sa-
mozrejme vstup na ihrisko 
je možný len s  prekrytím 
horných dýchacích ciest.“ 

Nevhodné správanie 
nahláste mestskej polícii

Na základe opatrení tech-
ničiari detské ihriská pred 
ich otvorením denne upra-
tujú, čistia, prehrabávajú 
piesok a dezinfikujú dotyko-
vé plochy jednotlivých her-
ných zostáv. Raz za týždeň sa 
pieskovisko preleje pitnou 
vodou. Ako dodal Lukáš 
Jeremiáš, sprístupnenie ďal-
ších ihrísk závisí od vývoja 
situácie. „Predpokladám, že 
to nebude trvať dlho a všet-
ky postupne otvoríme. Hlav-
ne, nech návštevníci dodr-
žiavajú opatrenia. Nevhod-
né správanie treba nahlásiť 
mestskej polícii a problémy 
Technickým službám.“ (md)

V meste začali s prvým kosením

Návštevníci detských ihrísk musia dodržiavať 
všetky bezpečnostné podmienky

FOTO: PETER BERČÍK
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Rozvážal rúška a naďalej riadil mesto
Práve v  ťažkých situáci-

ách si uvedomujeme najdô-
ležitejšie hodnoty v  živote 
človeka, ktorými sú práve 
zdravie, súdržnosť blízkych 
a  spoločne strávené chvíle 
s ľuďmi, ktorých máme ra-
di. Aj takto zhodnotil dô-
sledky pandémie primátor 
Brezna Tomáš Abel. Viac 
prezradil v rozhovore.

Situácia s koronavírusom 
zasiahla život nás všetkých. 
Vzhľadom na priaznivý 
vývoj počtu infikovaných 
sa prísne protiepidemické 
opatrenia postupne uvoľ-
ňujú. Ako Brezno zvládlo 
prvú vlnu tohto ochorenia?

V  prvom rade patrí všet-
kým obyvateľom nášho mes-
ta moja veľká vďaka za zod-
povednosť, zvládnutie situ-
ácie a dodržiavanie opatrení 
počas pandémie. Práve vďa-
ka zodpovednosti ľudí bol 
stav v našom regióne priaz-
nivý. Už od začiatku sme 
sledovali vývoj situácie na 
celom svete, a preto sme rea-
govali ihneď a hlavne rýchlo. 
Uzavreli sme školy a škôlky 
ešte pred rozhodnutím vlá-
dy, dezinfikovali sme verej-
ný priestor prostredníctvom 
našich dobrovoľných hasičov 
a zamestnancov TS. Nakúpili 
sme dezinfekčné prostriedky 
a rúška, ktorými sme zásobili 
našich zamestnancov, senio-
rov a ťažko zdravotne postih-
nutých občanov. Rúškami 
sme zásobili aj ďalšie subjek-
ty štátnej správy alebo ob-
chodných prevádzok, SAD 
Zvolen a taktiež zamestnan-
cov breznianskej nemocnice. 
Keďže rúška a  dezinfekcia 
boli na začiatku nedostatko-
vým tovarom, bolo nutné po-
môcť si najviac, ako vieme. 
Netreba poukazovať na to, čo 
kto má urobiť a  zabezpečiť, 
ale treba konať a pomáhať si. 
Počas mimoriadnej situácie 
som komunikoval s  viace-
rými nakazenými, ktorí sa 
v prevažnej miere vracali zo 
zahraničia. Sú našimi občan-
mi a bolo pre mňa samozrej-
mosťou pomôcť im. Myslím 
si, že Brezno a celý náš región 
Horehronie zvládli situáciu 
dobre. Svedčí o tom aj nízky 
počet nakazených. Ďakujem 
našim zamestnancom, ha-
sičom, policajtom, členom 
krízových štábov nemocni-
ce, mesta a okresného úradu 
za výborne odvedenú prácu. 
Samozrejme som hrdý na 
všetkých našich obyvateľov 
a ešte raz im ďakujem za ich 
disciplinovanosť. 

Aký dopad má korona-
kríza na naše mesto po eko-
nomickej stránke? Podarilo 
sa skonsolidovať mestské 
financie?

Je to aj pre nás ťažké ob-
dobie. Naši obyvatelia určite 
zachytili v  médiách infor-
máciu, že kríza sa podstatne 
dotkne aj života samosprá-
vy. Prvotné analýzy hovoria 
o výpadku dva až tri milióny 
eur len pre naše mesto ešte 
v  tomto roku. Takýto vývoj 
by sme pred polrokom ne-
predpokladali ani v najhor-
šom sne. Samozrejme, mu-
seli sme reagovať rýchlo. So 
školami a škôlkami, všetký-
mi organizáciami a firmami 
mesta máme momentálne 
630 zamestnancov, čo je pre 
mňa obrovská zodpoved-
nosť, no napriek tomu sme 
neprepúšťali a ani to neplá-
nujeme. Nepopulárne opat-
renia sme robili už minulý 
rok, keďže nám štát zmenami 
zákonov a ďalších povinností 
zvýšil náklady o milión eur 
a  podielová daň sa znížila 
o cca 400 tisíc eur. Na zák-
lade týchto skutočností sme 
už minulý rok prišli o  roz-
počtovaných minimálne 1,4 
milióna eur. Teraz počítame 
výpadok cca 2 milióny eur, 
a teda za dva roky je to výpa-
dok cca 3,4 milióna eur, čo je 
1/4 nášho celkového rozpoč-
tu. Bez opatrení, ktoré sme 
urobili, by sme jednoducho 
situáciu z  dlhodobého hľa-
diska nezvládli. Radil som 
sa aj s kolegami primátormi 
z iných miest. Viacerí prešli 
od marca na 60 až 80 % pla-
tov všetkých zamestnancov. 
V našom meste som začal od 
seba znížením platu o 40 %, 
zamestnancom mestského 
úradu a technických služieb 
sme znížili plat o 20 % na ob-
dobie len jedného mesiaca. 
Zamestnancom materských 
škôl, základnej umeleckej 
školy a centra voľného času 
na čas, ktorý nemôžu plno-
hodnotne resp. vôbec vyko-
návať svoju prácu tiež o  20 
% počas obdobia prekážok 
vykonávania práce. Základ-
né školy a Lesy mesta Brezno 
idú s platmi na 100 % z dô-
vodu, že učitelia vykonávajú 
vzdelávanie žiakov online 
formou a Lesy mesta Brezno 
na základe dopytu vykonáva-
jú pracovnú činnosť tak, ako 
doteraz s  minimálnymi ob-
medzeniami. Tieto opatre-
nia ušetria približne 300 tisíc 
eur. Na tovaroch, službách 
a  ďalších výdavkoch, ktoré 
sme pozastavili, ušetríme 

viac ako milión eur. Týmto 
máme financie skonsolido-
vané, prepúšťať zamestnan-
cov nebudeme a  uvidíme, 
ako sa bude situácia vyvíjať 
ďalej v  rámci celého sveta, 
našej krajiny a hospodárstva. 

Ohrozí pandémia re-
alizáciu naplánovaných 
projektov? Bude sa musieť 
mesto uskromniť a vzdať sa 
niektorých investícií?

Budeme sa musieť 
uskromniť, ale život v meste 
a  investície zastať nemôžu. 
Podstatnú väčšinu napláno-
vaných projektov táto kríza 
neohrozí. Mnohé z nich boli 
začaté ešte predtým, ako nie-
kto vedel o nejakej pandémii. 
Dokončíme teda domov pre 
seniorov, parky a  komunál-
ne záhrady pre obyvateľov, 
cyklotrasu, vybavenie od-

borných učební škôl, kom-
plexnú obnovu materských 
škôl, vyhliadkovú vežu, 
chodníky a  cesty. Vybudu-
jeme niektoré kontajnerové 
stojiská a  parkovacie mies-
ta ešte v  tomto roku. Práve 
vďaka ekonomickým opat-
reniam môžeme pokračovať 
ďalej. Ak by sme ich nerobili, 
môžeme len kúriť a  svietiť 
a  možno ani to nie. Samo-
zrejme, keby sme mohli 
aspoň predpokladať rok do-
zadu, čo príde, niektoré in-
vestície by sme nerealizovali. 
Dnes však už rozostavané 
stavby stopnúť nemôžeme, 
keďže sankcie by mali pre 
nás oveľa väčšie škody. Som 
však presvedčený, že všetko 
zvládneme k spokojnosti na-
šich obyvateľov. Nasledujúce 
roky sme sa zamerali hlavne 
na chodníky, cesty, kontaj-
nerové stojiská, parkovacie 
miesta, zeleň a vybudovanie 
bytov na území nášho mes-
ta, čo považujem za dôležité 
pri udržaní mladých rodín 
v našom meste. V meste bolo 
rozbehnutých viacero väč-
ších investícií zo strany in-

vestorov, čím by sa vytvorili 
ďalšie pracovné miesta. Mrzí 
ma, že tieto plány môžu byť 
krízovým obdobím značne 
obmedzené. 

Váš pracovný harmono-
gram bol vždy nabitý a plný 
stretnutí. Ako vyzeral váš 
pracovný deň v  čase naj-
prísnejších opatrení?

Stavby a realizácie prebie-
hali naďalej, mestský úrad 
fungoval aj za zatvorenými 
dverami s  prísnymi hygie-
nickými opatreniami s  ob-
medzeniami pre verejnosť, 
a  preto tých stretnutí bolo 
dostatok aj počas mimoriad-
nej situácie. Pracovali sme 
na projektoch, vybavovali 
maily, telefonáty, poskytovali 
sme služby našim obyvate-
ľom a  zabezpečovali všetko 
v súlade s opatreniami Vlády 
SR. Rozvážal som aj rúška 
a  naďalej riadil mesto. Za-
staviť sme sa jednoducho ne-
mohli. Pravidelne sme mali 
krízový štáb. S  obyvateľmi 
som komunikoval vo večer-
ných hodinách prostredníc-
tvom sociálnych sietí, kde 
som informoval o aktuálnej 
situácii v našom meste. 

Akým spôsobom prebie-
hali vaše stretnutia? 

Väčšina stretnutí prebie-
hala ďalej osobne. Konferen-
cie sme mali aj elektronicky. 
Naposledy to bola napríklad 
smart konferencia s  primá-
tormi iných miest, ktorá tr-
vala takmer štyri hodiny. 

Plánujete v  blízkej dobe 
obnoviť pravidelný Deň 
otvorených dverí pre verej-
nosť?

Áno, samozrejme. Pokiaľ 
to opatrenia a situácia umož-
nia, ihneď začneme. V tejto 
dobe ma však môžu obyvate-
lia nášho mesta kontaktovať 
telefonicky, cez sociálne siete 
a ak je to naozaj nevyhnutné, 
po dohovore aj osobne.  

Z  čoho ste mali v  tomto 
období najväčšie obavy? 
Jednak ako primátor a jed-
nak ako otec a manžel.

Človek sa najviac bojí o ro-
dinu a keďže som musel mať 
napriek opatreniam množ-
stvo stretnutí, bol som pre 
rodinu rizikový. Nebol to 
príjemný pocit. Pred prícho-
dom domov som si viackrát 
dezinfikoval ruky a priestor, 
menil rúška. S  rodičmi 
som sa nestretával. Ak však 
chceme chrániť našich blíz-
kych, je potrebné dodržiavať 

opatrenia. Človek keď musí, 
zvykne si na všetko.  

Ako ste trávili čas počas 
nútenej izolácie?

Čas, keď som doma, venu-
jem svojej rodine. Mám stále 
malé deti a  tie si vyžadujú 
pozornosti až-až. Bol som 
rád, že môžem byť s  nimi 
viacej ako inokedy. Doma 
sa venujeme záhrade, dvom 
psom a  začali sme chovať 
králiky, hydinu a včely. Všet-
ci sa z toho veľmi tešíme. Keď 
som mal chvíľu pre seba, vrá-
til som sa k čítaniu histórie 
a právnickej literatúry, keďže 
stále vyučujem oblasť samo-
správy na právnickej fakulte. 
Sem tam s rodinou bicykel, 
prechádzky v  prírode alebo 
rybárčenie.

Vnímate aj pozitívne 
stránky tejto mimoriadnej 
situácie?

Ako sa hovorí: všetko zlé 
je aj na niečo dobré. Ako 
primátor mesta nemám ve-
ľa voľného času, takže veľké 
pozitívum je pre mňa viac 
času stráveného s  rodinou. 
Práve v ťažkých situáciách si 
uvedomujeme najdôležitej-
šie hodnoty v živote človeka, 
ktorými sú práve zdravie, sú-
držnosť blízkych a spoločne 
strávené chvíle s ľuďmi, kto-
rých máme radi. Tiež si mož-
no viac ako inokedy uvedo-
míme hodnotu priateľstva, 
vzájomnosti, práce, dobrých 
vzťahov a pomoci. 

Je o  vás známe, že rád 
cestujete a vo svete hľadáte 
inšpiráciu pre nové projek-
ty. Plánujete dovolenku aj 
tento rok? Ak áno, kde?

Budeme doma a  ak do-
volenku, tak len na našom 
Slovensku. Do zahraničia 
nepôjdeme. Slovensko nám 
predsa ponúka mnoho krás-
nych a inšpirujúcich miest. 

Chceli by ste Brezňanom 
niečo odkázať?

Okrem poďakovania za 
to, ako sme to zatiaľ spoloč-
ne zvládli, chcem popriať 
všetkým obyvateľom hlavne 
pevné zdravie, dobré vzťahy 
s blízkymi a okolím. Verím, 
že keď to situácia umožní, 
budeme sa spolu môcť viac 
stretávať na pekných poduja-
tiach nášho mesta resp. dis-
kusiách, ktoré považujem za 
potrebné. 

 (r)
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Príslušníci mestskej polície dohliadajú na verejný 
poriadok a my vás o tom pravidelne informujeme.

V  druhý májový deň mestskí policajti riešili spor 
dvoch susediek. Manžel jednej z nich mal umývať nára-
die od farby, pričom omylom znečistil tuje svojej susedy. 
Za prítomnosti hliadky došlo k ospravedlneniu, ktoré 
poškodená prijala. O dva dni na to ich privolali na želez-
ničnú stanicu, kde za koľajnicami ležal muž v bezvedo-
mí. Na miesto okamžite privolali posádku rýchlej zdra-
votnej služby, ktorá ho ošetrila a odviezla do nemocnice.

Mestskí policajti rovnako pokračovali v kontrole na-
riadení súvisiacich s pandémiou nového koronavírusu. 
Z dôvodu zákazu zhromažďovania vykázali z dopravné-
ho ihriska, parkoviska pred potravinami na Ceste oslo-
boditeľov, detského ihriska v Bujakove, ale aj z blízkos-
ti plavárne partie Rómov, ktoré sa na týchto miestach 
zoskupovali, pili alkohol alebo hrali futbal. Hliadka 
počas uplynulého týždňa tiež preverovala oznam, podľa 
ktorého sa mali na balkóne jedného z bytových domov 
v  Brezne nachádzať dva potkany. Majiteľka bytu toto 
tvrdenie odmietla s tým, že vlastní akurát jednu mačku. 
Na balkóne však mala uskladnené dve igelitové vrecia 
s neznámym obsahom, ktoré musela na pokyn polície 
odstrániť. 

V stredu 13. mája večer príslušníci MsP pri hliadkova-
ní spozorovali, že od depa smerom k železničnej stanici 
sa pohybujú dva pitbully. Išlo o psy, ktoré niekto úmysel-
ne vypustil z objektu Obvodného oddelenia Policajného 
zboru v Brezne a tak o ich aktuálnom pohybe informo-
vali majiteľa. Približne o hodinu na to policajti smerovali 
na Pestovateľskú ulicu, kde sa podľa ohlasovateľa mali 
biť túlavé psy. Muži zákona zistili, že sa jedná o tie isté 
pitbully, ktoré videli prebiehať cez koľaje, preto privolali 
jedného z majiteľov, ktorý mal zvieratá odchytiť. (eš)

MESTSKÁ POLÍCIA BREZNO ZASAHUJE

uvoľnenia sa dočkali aj svadby, upravili sa tiež 
podmienky vykonávania pohrebov

útulok a služobné autá dezinfikovali ozónom

Mestská knižnica je znova otvorená

Ako sa po novom môžu 
konať sobášne a pohrebné 
obrady? Prinášame vám 
informácie, aké opatrenia 
treba dodržiavať v  obrad-
nej sieni Mestského úradu 
alebo v  Božích chrámoch 
v Brezne.

Povolené sú svadby, či už 
civilné alebo cirkevné, upra-
vili sa podmienky vyko-
návania pohrebov, pričom 
treba dodržiavať nariadené 
opatrenia. 

Na sobáši v obradnej 
sieni je povolený počet 
20 ľudí

Snúbenci, ktorí sa roz-
hodli povedať si svoje áno 
v priestoroch obradnej siene 
Mestského úradu v Brezne, 
ako aj ich hostia, sú povinní 
mať prekryté horné dýcha-
cie cesty (rúško, šál, šatka). 
Pri vstupe do obradnej siene 
je k  dispozícii dezinfekcia 
a  odstup medzi osobami 
(okrem členov spoločnej 
domácnosti) musí byť mini-
málne dva metre. V prípade, 

že chcete spečatiť svoj vzťah 
aj za sprísnených podmie-
nok, obmedzený počet ľudí 
na obrade v Brezne je 20, a to 
vrátane snúbencov a  sved-
kov. Prítomné nemôžu byť 
osoby, ktoré majú nariadenú 
karanténu alebo akékoľvek 
príznaky respiračného in-

fekčného ochorenia. V  je-
den deň sa v obradnej miest-
nosti v  Brezne môže konať 
len jeden sobáš. 

Podmienky v chrámoch 
platia ako na 
bohoslužbách

Najbližší sobáš sa v evan-

jelickom kostole v  Brezne 
uskutoční koncom júna. 
Ako uviedol evanjelický fa-
rár Radim Pačmár, dovtedy 
sa môže situácia vyvinúť 
rôzne, preto budú dodržia-
vať nariadenia platné v tom 
čase. Čo sa týka pohrebov, 
v  chráme Božom sa budú 

konať s rovnakými pravidla-
mi, aké platia pri službách 
Božích – rozostupy, rúška, 
dezinfekcia, sedenie na prí-
zemí a na chóre. 

Podľa slov dekana rím-
skokatolíckej cirkvi v Brezne 
Dušana Lukáča, pohreby sú 
vždy koordinované s  poh-
rebnou službou, upred-
nostňuje sa pohreb vonku 
na otvorenom priestranstve 
– na Bráničke alebo v bráne 
nového cintorína. „V prípa-
de nepriaznivého počasia 
v  priestranstve pohrebnej 
služby, alebo v priestore kos-
tola na Bráničke s  dodrža-
ním hygienických opatrení 
– dezinfekcia rúk a dodrža-
nie stanoveného odstupu.“ 
Ako dodal Dušan Lukáč, 
to isté platí v prípade sobá-
šov. V kostole sú vyznačené 
miesta, ktoré zabezpečujú 
dostatočný odstup a  počet 
najviac 45 ľudí s výnimkou 
asistencie. Samozrejme, po-
vinné je prekrytie horných 
dýchacích ciest a  takisto 
dezinfekcia rúk.

 (md)

Hoci je ozón vo vysokých 
koncentráciách toxický, 
pri dodržaní potrebných 
opatrení ide o  bezpečný 
prírodný dezinfekčný pro-
striedok.

Ozón dokáže zničiť mik-
roorganizmy, odstrániť bak-
térie, vírusy, alergény, zá-
rodky plesní a húb a z tohto 
dôvodu sa využíva napríklad 
aj v medicíne na sterilizáciu 
nástrojov. Počas uplynu-
lých dní ním v Brezne dez-
infikovali služobné vozidlá 
mestskej polície a mestského 
úradu, ktoré hliadka v prie-
behu apríla využila na svoju 
činnosť. Dekontamináciou 
rovnako prešli všetky obytné 
miestnosti, spoločné sociál-
ne zariadenia, jedáleň a spo-

ločenská miestnosť v útulku 
Nádej na Mládežníckej uli-
ci. Vďaka patrí Michalovi 
Giertlovi, majiteľovi Mipe 

Trade, s.r.o. - autoservis, za 
to, že dezinfekciu zrealizoval 
sponzorsky. 

 (r) 

Uvoľňovanie protiepide-
miologických opatrení sa 
dotýka aj Mestskej knižnice 
na Rázusovej ulici v Brezne.  
Otvorená je od pondelka 
11. mája, mesto ako jej zria-
ďovateľ však upravilo výpo-
žičnú dobu, kedy sa knihy 
dajú vrátiť a aj vypožičať. 

Knižnica poskytuje služby 
čitateľom počas štyroch dní 
v týždni, od pondelka do 
štvrtka - dopoludnia v čase 
od 9.30 do 11.30 a popoludní 
od 12.30 do 15.30.  V piatky 
bude knižnica zatvorená. V 
platnosti zostávajú všetky 
doteraz zaužívané odporú-

čania a nariadenia Úradu 
verejného zdravotníctva. 
Návštevníci knižnice sa pri 
vstupe riadia pokynmi kni-
hovníčok, ktoré musia počas 
prevádzky dezinfikovať vrá-
tené knihy a dodržiavať ich 
24-hodinovú karanténu.

 (r)
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Historický sad na Banisku zveľaďujú aj naďalej

Na mestskej tržnici rozdávali rúška pomoci

Aktivity v rámci projektu 
obnovy historického ovoc-
ného sadu na Banisku stá-
le pokračujú. Na sociálnej 
sieti primátor oslovil verej-
nosť, aby vyjadrila svoj ná-
zor, čo by ešte v tejto peknej 
časti mesta privítala. Zaují-
mavých nápadov veru pri-
budlo neúrekom.

Celá lokalita neďaleko 
breznianskej nemocnice  je 
veľmi obľúbeným miestom 
na relax, šport, stretnutia 
a hlavne spojenie s prírodou. 

Arboristi ošetrili a orezali 
ovocné stromy

Nezisková organizácia 
Brezno pre občanov spolu 
s mestom Brezno tradične 
v jarnom období v historic-
kom sade na Banisku orga-
nizuje brigádu zameranú na 
ošetrenie stromov, ako aj cel-
kového zveľaďovania areálu, 
a to za účasti dobrovoľníkov, 
mladých ľudí z mládežníc-
keho parlamentu a seniorov. 
Ako uviedla riaditeľka nezis-
kovky Milada Medveďová, 
tento rok Covid-19 zmaril 
všetky ich snahy, no napriek 
tomu sa nevzdali. „Hromad-
nú brigádu sme odložili na 
neurčito, objednali sme však 
arboristu, ktorý odborne 
ošetril a orezal staré ovoc-
né stromy, ďalší odborník 
zasa ošetril vlani posadené 
stromčeky, ktoré v marci 
a začiatkom apríla polievali 
dobrovoľní hasiči z Brezna. 
Samozrejme, všetko sa kona-
lo za dodržania prísnych hy-
gienických opatrení, každý 

z arboristov pracoval v sade 
sám.“

Aktivity zrealizujú aj 
sponzorsky

Cieľom neziskovky ako 
aj mesta je v sade zachovať 
kultúrnu hodnotu a zveľadiť 
prírodné dedičstvo v podobe 
ovocných drevín. Na Banis-
ku sa nachádzajú jablone, 
hrušky, slivky. „Zasadili sme 
aj kríky ríbezlí, čo je však na 
škodu, väčšinu z nich nám 
niekto odcudzil.  Plánovali 
sme realizovať aj ďalší pek-
ný projekt a v rámci neho 
dosadiť ovocné stromy, vy-
budovať napájadlo, kŕmidlo 
pre zver aj hmyzie domčeky. 
Podali sme žiadosť o dotáciu 
cez Nadáciu Ekopolis, ktorá 
vybrala niekoľko projektov 
(medzi nimi aj náš), za kto-
rý bolo potrebné hlasovať. 

Po celý čas sme boli na pr-
vom mieste, no v posledných 
dňoch hlasovania nás pred-
behol iný projekt a dotáciu 
sme nezískali. Budeme sa 
však  snažiť aspoň niektoré 
aktivity realizovať sponzor-
sky alebo nejakým iným spô-
sobom,“ informovala Milada 
Medveďová. 

Pošlite fotografie alebo 
krátke video

Roboty v sade je stále veľ-
mi veľa, opäť treba poupra-
tovať, vyzbierať orezané ko-
náre. „Keď sa situácia zlepší, 
budeme organizovať pred-
nášky pre žiakov základných 
škôl a verím, že aj besedu 
s prof. Hričovským. Teší nás, 
že do sadu sa chodia prechá-
dzať, relaxovať celé rodiny 
s deťmi. Zároveň chcem po-
prosiť všetkých obyvateľov, 

dobrovoľníkov, aby nám po-
mohli sad udržiavať v dob-
rej kondícii nielen tým, že 
v ňom budú tráviť čas – veď 
je to úžasný priestor na relax 
priamo v lone prírody, ale aj 
tým, že napríklad vyzbierajú 
odpadky, polejú stromčeky, 
upozornia tých, ktorí sa sna-
žia ničiť stromy alebo vytrhať 
mladé kríky,“ povedala Mila-
da Medveďová. 

  Ako pokračovala, vyzýva 
obyvateľov aj k tomu, aby sa 
odfotili alebo urobili krátke 
video, ako trávia čas v sade, 
ako sa tam ich deti hrajú, 
polievajú stromy, kreslia, po-
užívajú frotážny panel a po-
dobne.  S ich súhlasom foto-
grafie a videá zverejníme, po 
čase vyhodnotíme, možno aj 
odmeníme. Privítame všetky 
„pekné“ fotografie sadu ako 
takého.“

Ďalšie zaujímavé projekty
Cieľom samosprávy je lo-

kalitu na Banisku zveľaďovať. 
Ako uviedol primátor Tomáš 
Abel, mesto na Banisku za 
posledné tri roky postavilo 
altánok s ohniskom, označi-
lo studničky uja Libiča s GPS 
mapou, zrevitalizovalo starý 
sad, vo výstavbe je cyklo-
chodník, v realizácii 40 m 
vysoká vyhliadková veža na 
Horných lazoch, naprojek-
tovaný je náučný chodník 
a  chodník k vyhliadkovej 
veži. „Pripravujeme projekt 
vodného kolesa, vodných 
kaskád a nádrže v časti pri 
moste (ktorý tiež opravia) 
ako bolo kedysi, architekto-
nickú štúdiu na oddychový 
areál s tematikou Banisko, 
vrátane herných, náučných 
a  detských prvkov, po do-
hode s riaditeľom centra 
voľného času chceme rozší-
riť myšlienku občianskeho 
združenia Horehronská ban-
ská cesta, a to v spoluprácu 
s jej členmi, v lokalite sa tiež 
nachádzajú staré bane.“ Ako 
dodal, do úvahy pripadá ma-
lá mini zoo. 

Primátor na sociálnej sie-
ti oslovil verejnosť, aby vy-
jadrila svoj názor, čo by ešte 
v tejto peknej časti mesta 
privítala. Zaujímavých ná-
padov veru pribudlo neúre-
kom, ako napríklad výučba 
environmentálnej výchovy, 
mini farma, náučný chodník 
s tabuľami a históriou o mes-
te, bylinková záhrada, bosý 
chodník, komunitná záhra-
da a mnoho iných námetov. 

 (md)

Nadácia Volkswagen Slo-
vakia sa v čase koronakrízy 
rozhodla finančne podpo-
riť organizácie, ktoré dob-
ročinne šijú rúška. Do jej 
projektu sa zapojila aj chrá-
nená dielňa z Brezna, ktorá 
ich rozdávala na breznian-
skej tržnici.

Doteraz darovali senio-
rom, zdravotne ťažko po-
stihnutým a inak znevýhod-
neným ľuďom takmer 3000 
rúšok a v ich produkcii plá-
nujú pokračovať. 

Začalo to nevinne
Tak, ako mnoho prevá-

dzok na Slovensku, aj oni pre 
pandémiu zostali zo dňa na 
deň bez klientov a objedná-
vok. Firma zaoberajúca sa 
výrobou reklamných pred-

metov a suvenírov potrebo-
vala prežiť a  paradoxne im 
to umožnil nevinný nápad 
vymykajúci sa z ich doteraj-
šej činnosti. „Napadlo mi, že 
jediné, čo by sa teraz určite 
predávalo, sú rúška, preto-

že je ich nedostatok. Veď aj 
doma sme už asi týždeň šili 
rúška pre našu rodinu a zná-
mych,“ priblížila Monika 
Macuľová, vedúca Chráne-
nej dielne Čellas z Brezna. 

Preklenúť náročnú situá-

ciu v podnikaní im pomohol 
projekt Rúška pomoci, ktorý 
v  čase vypuknutia pandé-
mie koronavírusu spustila 
nadácia najväčšej sloven-
skej automobilky. „Poslali 
sme žiadosť a o týždeň sme 
už mali šijacie stroje. Na-
dácia Volkswagen Slovakia 
nám poskytla príspevok na 
dofinancovanie materiálu, 
nájomného a  mzdy pre za-
mestnancov, čím nám veľmi 
pomohla v  tomto ťažkom 
období. Boli sme im veľmi 
vďační, že si nás vybrali pre 
tento projekt a tešilo nás že 
sme aj my mohli pomôcť.“  

Znevýhodneným 
rozdávali rúška

Za necelé dva mesiace 
ušila breznianska chránená 
dielňa, v ktorej pracujú traja 

zdravotne ťažko postihnutí 
a dvaja asistenti, 2800 rúšok. 
V priebehu apríla časť z nich 
darovala mestu a  seniorom 
a  druhú časť v  spolupráci 
s breznianskou samosprávou 
rozdala ďalším dôchodcom, 
rodinám v  hmotnej núdzi, 
hendikepovaným a inak zne-
výhodneným ľuďom, ktorí sa 
počas druhej májovej soboty 
pristavili pri ich stánku na 
mestskej tržnici. 

Na otázku, či dielňa plánu-
je v tejto aktivite pokračovať, 
Monika Macuľová odpove-
dala: „Určite áno. Pomalič-
ky sa nám zákazníci znova 
ozývajú, takže už vyrábame 
aj naše výrobky a popritom 
šijeme. Chceli by sme ušiť 
ešte aspoň 1200 kusov, ale 
zariadime sa hlavne podľa 
dopytu.“ (eš)

Historický sad na Banisku.
FOTO: l. M. MEDVEĎOVÁ

Rúška pomoci.
FOTO: aRCHÍV CHD
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Na výzvu z predchádza-
júceho vydania zareago-
vali ďalšie šikovné dámy 
z Brezna. O svoje nápady 
na vyplnenie voľného času 
sa s nami tentokrát pode-
lili Mária Horáčková a Da-
na Adameková.

Sedemdesiatnička Mária 
Horáčková svoj voľný čas 
pred pandémiou väčšinou 
trávila v Speváckom zbore 
mesta Brezna, kde, ako sa-
ma hovorí, prežila krásnych 
30 rokov. Soboty zase veno-
vala spoznávaniu našej kra-
jiny v  spoločnosti členov 
Klubu slovenských turistov. 
Má však blízko aj k ručným 
prácam a  umeniu. „Mú-
zu umenia som pozdvihla 
v  Banskej Bystrici, kde 
som navštevovala Univer-
zitu tretieho veku v odbore 
kresba - maľba. Príležitost-
ne robím rôzne darčeky 
pre známych, pred Veľkou 
nocou maľujem kraslice, 
potom kvety a  vrecúška 

naplnené levanduľou, pred 
Vianocami látkové ozdoby 
anjelov a iné.“

Nezaháľa ani ďalšia 
breznianska dôchodkyňa 
Dana Adameková, ktorá 
sa v  čase nútenej izolácie 
pustila do háčkovania, ple-
tenia, varenia aj pečenia. 
„Každý štvrtok o  13.00 
sa o  nás zaujímajú Katka 
Kokavcová a  Janka Lem-
berková a cez Skype počas 
spoločnej komunikácie sa 
nás pýtajú, či niekto z nás 
seniorov niečo nepotre-
buje, či sme v  poriadku, 
čo robíme a ako si krátime 
dlhé chvíle doma. Taktiež 
s deťmi komunikujeme cez 
Skype, aj so susedou sa do-
hovárame, čo ideme robiť, 
čo variť a  piecť a  takto si 
vymieňame recepty. Potom 
si medzi dvermi podáme 
hotové jedlo a chválime sa, 
ako sa nám to či ono poda-
rilo. Tešíme sa už na prvé 
stretnutia v Prameni, bude 
iste o čom rozprávať.“ (eš)

spoločne dokážu 
inšpirovať ostatných

Levanduľové vrecúška z dielne pani 
Márie. FOTO: aRCHÍV V. O.

Pletené výrobky pani Danky.
FOTO: aRCHÍV V. O.

Nemocnica funguje v plnom rozsahu

aj seniori potrebujú kontakt s rovesníkmi

Na úrade práce už platia pôvodné úradné hodiny

Nemocnica s poliklini-
kou v Brezne už realizuje 
plánované operačné zákro-
ky a ponúka aj vyšetrenie 
protilátok proti novému 
koronavírusu.

Vzhľadom na dlhodobo 
priaznivú epidemiologickú 
situáciu v regióne vedenie 
nemocnice informuje ve-
rejnosť, že od pondelka 11. 
mája je nemocnica v plnej 
prevádzke v rozsahu ako 
pred vypuknutím epidé-

mie koronavírusu. Vedenie 
nemocnice však verejnosť 
prosí o dodržiavanie zave-
dených epidemiologických 
opatrení, predovšetkým 
nosenie rúšok, hygienu rúk 
a  dodržiavanie vzájomných 
odstupov. 

V nemocnici sa zatiaľ, 
napriek viac než 45 realizo-
vaným testom, nevyskytol 
žiadny pozitívny prípad 
ochorenia Covid-19. Ne-
mocničné priestory sa pra-
videlne a vo zvýšenej mie-

re dezinfikujú. Taktiež za 
zvýšených protiepidemic-
kých opatrení sa opätovne 
povoľuje prítomnosť otca 
(1 sprevádzajúcej osoby) 
pri pôrode. Nemocnica zá-
roveň ponúka vyšetrenie 
protilátok triedy IgM a IgG 
proti novému koronavírusu 
SARS-CoV-2 spôsobujúce-
ho ochorenie Covid-19 vo 
vzorke krvi a od pondelka 4. 
mája sa už realizujú aj pláno-
vané operačné výkony.

 (kv, eš)

Na štvrtok sa môžu osa-
melí seniori tešiť o niečo 
viac ako na ostatné dni v 
týždni. O jednej popoludní 
sa prostredníctvom telefó-
nu alebo cez internet spoja 
na diaľku so sociálnym pra-
covníkom mesta a v skupi-
ne preberajú pre nich dôle-
žité témy.

Táto služba má pomôcť 
ľuďom v dôchodkovom ve-
ku, ktorí žijú izolovane, aby 
zdieľali svoje skúsenosti v 
období poznačenom pandé-
miou. Vidieť, či vypočuť sa 
navzájom, poradiť si a nezo-
stať odkázaný sám na seba, 
to bol hlavný zámer odboru 
starostlivosti o obyvateľa, 
keď túto službu v druhej po-
lovici apríla zaviedol. Ako 
uviedla jeho vedúca Jan-
ka Lemberková, klienti sa 
kontaktujú hlavne cez Sky-
pe. „Ide o menšiu skupinu 

klientov Denného centra 
Prameň. Z doterajších virtu-
álnych stretnutí vyplynulo, 
že záujem o novú službu pre-
javili seniori z Brezna, ktorí 
boli aktívni aj v období pred 
rozšírením ochorenia Co-
vid-19. Okrem aktuálnych 
informácií a poradenstva 

vieme pre nich zabezpečiť aj 
psychologickú intervenciu.“ 
Ak sa chcete pripojiť do už 
existujúcej skupiny, dá sa to 
po zavolaní na telefónne čís-
lo 0911 448103 v pondelok 
až stredu v čase od 8. do 10. 
hodiny.

 (pl)

Úrad práce, sociálnych ve-
cí a rodiny Brezno (ÚPSVR) 
oznamuje svojim klientom, 
že s účinnosťou od 11.5.2020 
sa menia úradné hodiny pre 
klientov úradu nasledovne: 
pondelok: 8.00 – 15.00, uto-
rok: 8.00 – 15.00, streda: 8.00 
– 17.00, štvrtok: nestránko-

vý deň, piatok: 8.00 – 12.00. 
Úradné hodiny budú počas 
prestávky na obed v čase od 
12.00 do 13.00 prerušené.

Ďalej ÚPSVR oznamuje 
svojim klientom, že aj napriek 
návratu k  pôvodným úrad-
ným hodinám zostáva režim 
práce s klientom nezmenený. 

Úrad zároveň žiada svojich 
klientov o dodržiavanie prís-
nych hygienických opatrení, 
ako sú nosenie rúšok, odstup 
osôb minimálne dva metre, 
používanie dezinfekcie a čas-
té umývanie rúk. Vstup klien-
tov do budovy bude aj naďalej 
regulovaný. (úp)

FOTO: aRCHÍV NsP

ilusTRaČNé FOTO: Msú
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Výročie generálovej smrti si 
pripomenuli v komornom duchu

Deň víťazstva nad fašizmom prvýkrát oslávili v rúškach

Pred 101 rokmi sa v Ivan-
ke pri Dunaji zrútilo lietad-
lo, v ktorom sedel slovenský 
politik, diplomat, generál 
francúzskej armády a  as-
tronóm Milan Rastislav 
Štefánik. Na námestí v cen-
tre Horehronia stojí jeho 
socha, pri ktorej mu Brez-
ňania každoročne vzdávajú 
hold.

Pandémia nového koro-
navírusu spôsobila, že spo-
mienkové podujatia sa ko-
nali bez účasti verejnosti.  

Uctili si Slováka 
svetového formátu

Astronóm, letec, diplo-
mat a  politik. Milan Rasti-
slav Štefánik bol komplexná 
a  vzdelaná osobnosť. Pre-
ukazoval to nielen svojím 
rozhľadom, ale aj obrovskou 
odvahou a najmä tým, že sa 
zaslúžil o  vznik Českoslo-
venskej republiky. Aktívne 
sa totiž podieľal na sloven-
skom a  českom zahranič-
nom odboji počas prvej 
svetovej vojny a v konečnom 
dôsledku tak prispel k  vy-
tvoreniu spoločného štátu 
oboch národov. „Generál 
Štefánik bol symbolom me-
dzinárodnej spolupráce 
a ako jeden z prvých hovo-
ril o tom, že musí vzniknúť 
medzinárodná ustanovizeň, 
predchádzajúca vojnovým 
konfliktom, ktorých dovte-
dy bolo v Európe veľmi veľa,“ 
uviedol primátor a predseda 

Klubu Milana Rastislava Šte-
fánika v Brezne Tomáš Abel.

Práve pri Štefánikovej 
soche na breznianskom ná-
mestí, ktoré nesie jeho me-
no, si uctili tohto význam-
ného slovenského rodáka 
svetového formátu, ktorý 4. 
mája pred 101 rokmi tragic-
ky zahynul pri leteckom ne-
šťastí. Spomienková slávnosť 
sa pre koronavírus niesla 
v komornom duchu a v po-
rovnaní s predchádzajúcimi 
rokmi sa na nej zúčastnilo 
len vedenie mesta. 

Spojenie s Meudonom 
zostáva

Členovia Klubu M. R. Šte-
fánika v Brezne ešte koncom 
januára na prvom tohto-
ročnom stretnutí plánovali 
cestu do Meudonu, partner-
ského mesta, ktoré s  Brez-
nom spája práve osobnosť 

generála Štefánika. Vtedy 
ešte nik netušil, že ich plá-
ny skríži nebezpečný vírus, 
ktorý sa rozšíri do celého 
sveta. Z breznianskej radni-
ce preto smerovali priateľské 
listy do francúzskeho mesta 
pri Paríži, kde si každoročne 
v tomto období pod obser-
vatóriom, kde Milan Rasti-
slav Štefánik žil a pracoval, 
pripomínajú jeho pamiat-
ku. „Najmä vďaka životným 
cestám generála Štefánika, 
ktoré ho zaviedli aj do fran-
cúzskeho Meudonu, sa nám 
s  týmto mestom podarilo 
nadviazať priateľské part-
nerské vzťahy, ktoré trvajú 
dodnes. Ich najveľkolepej-
ším dôkazom je verná kópia 
breznianskej sochy, ktorá sa 
nachádza v  areáli miestnej 
hvezdárne, kde pôsobil ako 
astronóm,“ uviedol primá-
tor. 

Štefánikove Brezno
Pamätník s  generálovou 

podobizňou na námestie 
v  Brezne nainštalovali pri 
príležitosti 10. výročia Šte-
fánikovho úmrtia a  v  tom 
čase na Slovensku nemala 
obdobu. Sedemmetrový 
monument stál v  centre 
mesta od 5. mája 1929 až do 
roku 1952, kedy ho z ideolo-
gických dôvodov odstránili 
a  hrozilo jeho roztavenie. 
Unikátnu sochu našťastie 
zachránila súdnosť a obeta-
vosť dobrých ľudí, ktorým sa 
ju podarilo zachovať a v ro-

ku 1990 vrátiť na pôvodné 
miesto. 

Brezno sa však okrem Šte-
fánikovho námestia, sochy 
a  klubu môže pýšiť aj jeho 
bustou, ktorú pred dvoma 
rokmi odhalili na rovnakom 
mieste, kde pri prvom výro-
čí generálovej smrti zasadili 
pamätnú lipu. Od vlani tiež 
mesto disponuje drobnou 
publikáciou, ktorú na po-
česť tohto významného slo-
venského politika, vedca, 
vojaka a  diplomata vydala 
breznianska radnica. 

 (eš)

Celonárodné spomien-
kové slávnosti pri príleži-
tosti 75. výročia ukončenia 
najväčšieho ozbrojeného 
konfliktu v dejinách ľud-
stva mali byť veľkolepé. 
Pandémia to však zariadila 
inak.

Oficiálne prejavy úcty 
tým, ktorí v druhej svetovej 
vojne obetovali život v boji 
za slobodu, boli pre šírenie 
nového infekčného ochore-
nia obmedzené. Tie osobné 
však nezastavil ani vírus.

Svet potrebuje hrdinov
Deň víťazstva nad fašiz-

mom sa do histórie zapísal 
veľkými písmenami. Koniec 

druhej svetovej vojny v Eu-
rópe nastal 8. mája 1945 ka-
pituláciou Nemecka, ktoré 
svojou nenávistnou ideoló-

giou rozpútalo najrozsiahlej-
ší konflikt v dejinách. „Mohli 
by sme mať pocit, že o osu-
de sveta vtedy rozhodovala 

hŕstka mocných, no výrazne 
im v tom pomáhali aj obyčaj-
ní ľudia, ktorí sa nepostavili 
zlu v čase, kedy ešte iba nabe-
ralo na sile a bolo ho možné 
zastaviť,“ povedal pri prí-
ležitosti okrúhleho výročia 
ukončenia druhej svetovej 
vojny primátor Brezna To-
máš Abel. Zároveň zdôraz-
nil, že potreba existencie hr-
dinov a lídrov, ktorí si vedia 
zachovať odvahu a ľudskosť 
aj v ťažkých časoch, je aktu-
álna dodnes.

V rúškach, ale dôstojne
Kapitola šesť rokov trvajú-

ceho ozbrojeného konfliktu, 
ktorý zasiahol tri kontinenty 
a pripravil o život milióny 

vojakov a civilistov, sa defi-
nitívne uzavrela pred 75 rok-
mi a tento významný míľnik 
si pripomenuli aj v Brezne. 
Z  dôvodu zákazu zhromaž-
dení pre hygienicko-epide-
miologickú situáciu v krajine 
sa však pietny akt uskutočnil 
bez účasti verejnosti.

V predvečer výročia sa tak 
pri soche Partizána na ná-
mestí v Brezne zišli len pred-
stavitelia miestnej samo-
správy, aby si dôstojne uctili 
pamiatku všetkých obetí voj-
ny. „Vážme si spolu hodnoty 
slobody a mieru a ani do bu-
dúcna nezabúdajme na tých, 
ktorí pre ne obetovali to naj-
cennejšie,“ uzavrel primátor.
 (eš)

ilusTRaČNé FOTO: Msú

FOTO: Msú

FOTO: Msú
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Turistické informačné centrum Brezno (ďalej len TIC) sa znovu otvorí od pondelka 11.5.2020. 
Otváracia doba bude od pondelku do štvrtku od 9:00 do 17:00 hod. s obednou prestávkou 12:00 - 
12:30 hod. Občanov nad 65 rokov by sme chceli poprosiť, aby pre návštevu TIC využili svoje určené 
hodiny od 9:00 do 11:00 hod. a tým chránili nielen seba ale aj svoje okolie. 

Vstup do TIC bude obmedzený za použitia nasledovných opatrení:  

• zákazníci musia mať ochranné rúško prípadne vhodnú alternatívu 
• vydezinfikovať si po vstupe ruky dezinfekciou ktorá je umiestnená pri dverách  
• na prevádzke sa môže nachádzať max. jeden zákazník  

Ďalej žiadame zákazníkov aby:  

• pristupovali len k časti pultu kde sa nachádza ochranné plexisklo  
• nevyberali tovar z výkladných skríň, každý zákazník bude obslúžený personálom TICu 

TIC bude vybavené aj dezinfekčnými prostriedkami ako je stojanová dezinfekcia na ruky a 
germicídnym žiaričom, ktorý nepriamym UV ožarovaním sterilizuje vzduch. Priestory TIC budú 
taktiež pravidelné vydezinfikované. 

Otvorením TIC chceme hlavne umožniť zákazníkom stornovať zakúpené vstupenky na zrušené 
podujatia, ktoré sa z dôvodu situácie s COVID-19 neuskutočnili. Sortiment TICu, suveníry či darčeky 
budú v ponuke rovnako ako pred zatvorením. Pre ochranu personálu, ale taktiež verejnosti 
uprednostňujeme bezhotovostnú platbu cez platobný terminál.  

Žiadame zákazníkov, ak majú záujem získať len informácie, aby využili možnosť online komunikácie 
pomocou e-mailu tic@brezno.sk alebo cez náš Facebookový profil TIC Brezno/Visit Brezno, 
prípadne telefonickú komunikáciu na číslach +421 48 611 42 21 / +421 911 410 555.  

Oznamujeme, že pravidelný mesačník s prehľadom podujatí HOREHROnoviny na mesiac máj 
vydaný nebude a taktiež nebude možné si v TIC vyzdvihnúť noviny Baločan a ECHO. Stojan s 
propagačnými materiálmi o Brezne a o Horehroní bude postavený pred TIC, aby záujemcovia 
o propagačné materiály nevstupovali do informačného centra.  

Turistické informačné centrum Brezno (ďalej len TIC) je znovu otvorené od pondelka 11.5.2020. Otváracia 
doba je od pondelku do štvrtku od 9:00 do 17:00 hod. s obednou prestávkou 12:00 - 12:30 hod. Občanov nad 
65 rokov by sme chceli poprosiť, aby pre návštevu TIC využili svoje určené hodiny od 9:00 do 11:00 hod. a tým 
chránili nielen seba ale aj svoje okolie.

Vstup do TIC bude obmedzený za použitia nasledovných opatrení:
• zákazníci musia mať ochranné rúško prípadne vhodnú alternatívu
• vydezinfikovať si po vstupe ruky dezinfekciou ktorá je umiestnená pri dverách
• na prevádzke sa môže nachádzať max. jeden zákazník

Ďalej žiadame zákazníkov aby:
• pristupovali len k časti pultu kde sa nachádza ochranné plexisklo
• nevyberali tovar z výkladných skríň, každý zákazník bude obslúžený personálom TICu

TIC bude vybavené aj dezinfekčnými prostriedkami ako je stojanová dezinfekcia na ruky a germicídnym 
žiaričom, ktorý nepriamym UV ožarovaním sterilizuje vzduch. Priestory TIC budú taktiež pravidelné 
vydezinfikované. Otvorením TIC chceme hlavne umožniť zákazníkom stornovať zakúpené vstupenky na 
zrušené podujatia, ktoré sa z dôvodu situácie s COVID-19 neuskutočnili. Sortiment TICu, suveníry či darčeky 
budú v ponuke rovnako ako pred zatvorením. Pre ochranu personálu, ale taktiež verejnosti uprednostňujeme 
bezhotovostnú platbu cez platobný terminál. žiadame zákazníkov, ak majú záujem získať len informácie, aby 
využili možnosť online komunikácie pomocou e-mailu tic@brezno.sk alebo cez náš Facebookový profil TIC 
Brezno/Visit Brezno, prípadne telefonickú komunikáciu na číslach +421 48 611 42 21 / +421 911 410 555.

Oznamujeme, že pravidelný mesačník s prehľadom podujatí HOReHROnoviny na mesiac máj vydaný nebude 
a taktiež nebude možné si v TIC vyzdvihnúť noviny Baločan a eCHO. Stojan s propagačnými materiálmi 
o Brezne a o Horehroní bude postavený pred TIC, aby záujemcovia o propagačné materiály nevstupovali do 
informačného centra.

Vopred ďakujeme zákazníkom za dodržiavanie určených opatrení.
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SOCIÁLNY TAXÍK

0903 562 199
0911 558 992

ÍK

V súvislosti s vládnym návrhom na uvoľňovanie opatrení 
na zabránenie šírenia koronavírusu 

od 6. 5. 2020
opäť premávajú obe vozidlá sociálneho taxíka 

spoločnosti Slovenský Červený kríž za dodržovania 
hygienicko-epidemiologických opatrení. 

Ohľadom objednávok na prepravu 
kontaktujte vodičov vozidiel 
na známych telefónnych číslach: 

NIKTO BY
SA NEMAL
CÍTIŤ SÁM 

PRETO MÁME PRE VÁS UŠI, ČO VÁM BUDÚ ROZUMIEŤ 

D O B R O V O ĽN Í C K Y  P R O G R A M

Linka pre všetkých ľudí, ktorí sa izoláciou cítia byť
osamelí (seniori, študenti, mamy, otcovia,
dlhodobo chorí...).
Na našej dobrovoľníckej linke získate spriaznenú
dušu, ktorá vám bude rozumieť. Môžete sa
porozprávať o vašich  trápeniach, starostiach, ale
aj radostiach všedného dňa.....

KONTAKT
 

info@centrumdobrovolnictva.sk
 

mobil: 0908 411917, 0908 411927
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Správne riešenie krížovky zašlite na adresu Brezňan – mestské noviny, Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, 
alebo vhoďte do schránky vo vestibule mestského úradu do piatka 29. mája. Výherca získa darčekové predmety od mesta Brezno. 

Z riešiteľov minulej krížovky sme vyžrebovali Juraja Zaplatileka z Brezna. Blahoželáme! Výhru si vyzdvihnite v redakcii.

Autor:          
PK

mihalnica, 
obočie T3 značka lyží pokolenie ako hosť (skr.) plodiny z poľa kuje, okúva

koncovka 
ženských 
priezvisk

prirodzený 
logaritmus (zn.)

horniny s 
guľôčkovitou 

štruktúrou

spevohra zadával úkoly

skrýša, nora T2                  
nežnosť

kuchynské 
náčinie

nie stará     
značka tónu

neskoro (angl.)   
okrasné vtáctvo

druh 
automobilov

nedaruje   
horská lúka

pijavý papier 
(hov.)        
názov, 

pomenovanie

astát (chem.)
končatina    

údaje, dáta 
(čes.)

vlastníte      
ženské meno

ženské meno   
rovnosť 
pomerov

dievčiny (hov.)   
poľnohospo- 

dárske plodiny

uvoľnenie
poranenia     

vrecia
červená (angl.)   

bol vo vare

pomsta (čes.)
výbava nevesty      

namotáva

EČV Vranova a 
Martina      
popruh

Educational 
Testing Servis

časť atlasu    
zášklby tváre

neprestávam 
samec ošípanej

EČV Rožňavy
prúdy, rieky  

miera, 
parameter

listnatý strom      
špic, ostrie

horniny s 
neúplnou 

granitizáciou

zúčastnil sa hry    
zbožná úcta

Pomôcky: 
OOLITY, 
AORITY, 

RED

pevné palivo
pytliacke pasce     

vari, hádam
gumipuška     

časť niečoho
ženské meno     

kyslá pochutina

chyby materiálu
patriaci Diovi    

zápor
otravný hmyz    
odo po česky

Odbor 
zdravotníckych 

materiálov

nieto      
Národné 
divadlo

oco, ocko 
(dom.)          

hliník (chem.)

T1 krásavec (kniž.)

drobná 
sleďovitá ryba

pohybovať sa 
vo vzduchu

nasaje druh tropických 
mravcov medikament

T4 mužské meno

predložka   
Rozhlas a 
televízia 

Slovenska

potešenie, 
pôžitok

redakčná rada   
patriaci Eve



Plasty sú vhodným mate-
riálom na recykláciu.

 Sú neodmysliteľnou sú-
časťou našej každodennej 
reality. Stretávame sa s nimi 
takmer všade. Sú praktické 
a majú mnoho výhod. Áno, 
plasty patria k  najpopulár-
nejším materiálom obalové-
ho priemyslu. Sú veľmi odol-
né, ľahké, lacné a  zároveň 
majú všestranné využitie.

Skvelý sluha, zlý pán
Presne toto môžeme po-

kojne povedať aj o  plaste. 
Rozsiahle možnosti vyžitia 
(od balenia kozmetiky, me-
dicíny, oblečenia, potravín, 
až po samotné plastové vý-
robky) priniesli so sebou 
aj obrovský rozmach plas-
tov po celom svete. To, kde 
skončia po tom, ako nám ľu-
ďom doslúžia, je iba na nás. 

Len tie vytriedené 
môžeme recyklovať

Plasty sú vhodným ma-
teriálom na recykláciu. Ne-
treba však zabúdať na fakt, 
že iba to, čo my ľudia pocti-
vo vytriedime, môže dostať 
„nový život“. To ostatné, naj-
mä pre nezodpovednosť ľudí 
končí na skládke či znečis-
ťuje rieky, oceány a prírodu. 
Väčšinu tohto znečistenia 
tvorí bežný odpad z domác-
ností, ako sú plastové fľaše 
z nápojov či rôzne plastové 
obaly. Navyše, kúsky mikro-
plastov sa nachádzajú nielen 
v morských živočíchoch, ale 
aj v  pitnej vode či ovzduší. 
Príroda si s rozkladom plas-
tov nevie poradiť a  kým sa 
v nej rozložia, trvá to od 100 
až do 1000 rokov. 

Netreba zabúdať ani na 
fakt, že z energetického hľa-
diska je recyklácia menej 
náročná, než výroba plastu 
z  neobnoviteľných zdrojov 
ropy. Čiže triedením plastov 
vo veľkej miere šetríme prí-
rodné zdroje. 

Čo patrí a nepatrí do 
žltého kontajnera či vreca 
na plasty

PATRIA SEM: plastové 
obaly, napríklad stlačené 
alebo zošliapnuté PET fľa-

še z nápojov, plastové obaly 
z  pracích a  čistiacich pros-
triedkov alebo kozmetiky. 
Obaly označené s  nasledu-
júcimi značkami sú plasty 
a patria do žltých kontajne-
rov.

Nepatria SEM: plasto-
vé obaly so zvyškami jedál, 
zvyškami kozmetiky alebo 
iných prostriedkov, linole-
um, guma, molitan, obaly 
znečistené olejovými a rop-
nými látkami, stavebný po-
lystyrén.

V  niektorých obciach 
a mestách sa spolu s plastmi 
triedia aj kovové obaly a ná-
pojové kartóny. Nezabúdajte 
sa preto riadiť pravidlami 
triedenia vo svojej obci! 

Ako triediť plasty
Do triedeného zberu 

nepatria obaly so zvyška-
mi potravín. Nemusíte ich 
však umývať vodou, stačí, 
ak z nich odstránite zvyšky. 
Do nádoby s objemom 1100 
litrov sa zmestí asi 733 stla-
čených 1,5 litrových PET 
fliaš. Ak by neboli stlačené, 
zmestilo by sa ich tam len 
približne 200. Je naozaj veľ-
mi dôležité zošliapnuť plas-
tové obaly pred ich vyhode-
ním, aby zabrali čo najmenej 
miesta a zberové spoločnosti 
zbytočne nevyvážali vzduch. 

Čo sa deje s plastmi po 
vytriedení a vyhodení?

Plastový odpad sa dotrie-
ďuje na triediacej linke. Tu sa 

jednotlivé plasty delia pod-
ľa druhu a  farby. Zo zmesi 
plastov putujúcej na páse 
sa vyberajú PET fľaše, fólie 
a  penový polystyrén, ktoré 
majú špeciálne samostat-
né spracovanie. Pracovníci 
z triediaceho pásu postupne 
vyhadzujú zložky, ktoré do 
triedených plastov nepatria, 
alebo sú veľmi znečistené.

Roztriedené druhy plas-
tov vrátane zmesi plastové-
ho odpadu, ktoré zostanú 
po prvotnom pretriedení, sa 
lisujú do balíkov a odvážajú 
na spracovanie k recykláto-
rom. Výsledkom recyklácie 
plastov býva vo väčšine prí-
padov tzv. regranulát, Je to 

vstupná surovina na výrobu 
nových plastov. 

Vďaka recyklácii sa odpad 
znovu využíva na výrobu 
nových produktov

Tým sa zmenšuje spotreba 
prírodných zdrojov, šetrí sa 
spotreba energie.

Ako môžeme znížiť 
množstvo odpadu

Predchádzať vzniku odpa-
dov. Obmedziť používanie 
jednorazových plastov. Správ-
ne triedenie odpadu a recyk-
lácia. Používať ekologickejšie 
alternatívy obalov. (ep)
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len správne vytriedený odpad dostáva druhú šancu 
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Mladí ľudia z mestského mládežníckeho 
parlamentu sú aktívni aj v tomto období

lehota na darovanie 2 % sa predĺžilaEurópsky olympijský festival 
mládeže presunuli o rok

V čase mimoriadnej situ-
ácie nezaháľa ani Mestský 
mládežnícky parlament 
v  Brezne. Na Instagrame 
v spolupráci s mestom spus-
til súťaž o  zaujímavé ceny, 
mladí chlapci sa koncom 
apríla v  rámci Dňa Zeme 
zapojili do zbierania odpad-
kov a len čo sa zmení situá-
cia, verejnosť sa už teraz mô-
že tešiť na zaujímavé akcie.

Aj v Brezne funguje kolek-
tív mladých ľudí, ktorí sa spo-
jili pre dobrú vec, sú aktívni 
a chcú urobiť niečo dobré pre 
mesto, pre ľudí, realizovať sa 
vo „svete dospelých“. 

Na Instagrame beží súťaž 
o zaujímavé ceny

Covid 19 a s ním spojená 
karanténa poznačil nielen 
aktivity v Brezne, ale aj čin-
nosť mestského mládežníc-
keho parlamentu. Ako in-
formovala Natália Letková, 
nepodarilo sa im uskutočniť 
Noc s  Andersenom v  mest-
skej knižnici či Recitál v M-
-klube. „Celá táto situácia je 
náročná rovnako pre všet-

kých a my sme tak, ako všetci 
ostatní, hľadali čo najlepšie 
riešenie. Rozhodli sme sa 
zdokonaliť náš Instagram 
a  prostredníctvom neho sa 
prihovárať fanúšikom. Ne-
váhajte a zavítajte na túto so-
ciálnu sieť, práve teraz na nej 
beží súťaž o zaujímavé ceny, 
ktoré venovalo mesto Brezno 

ako aj náš parlament. Pred-
stavili sme tiež všetkých ak-
tívnych členov s  ich záľuba-
mi pomocou vizitiek. Všetci 
naši „sledovatelia“ tak môžu 
vidieť, kto v skutočnosti sme. 
Okrem toho sa naši chalani 
koncom apríla, na Deň Ze-
me, zapojili do zbierania od-
padkov a našli ich skutočne 

hojne po všetkých ľuďoch, 
ktorí zabudli, ako vyzerajú 
odpadkové koše.“

Popri novodobých 
povinnostiach 
nezabúdajú na akcie

Mladí ľudia sa tiež zamera-
li na nedostatky, ktoré spre-
vádzali ich predchádzajúce 
akcie a pracujú na tom, aby 
ich vedeli odstrániť a celkový 
vzhľad podujatí sa v budúc-
nosti vylepšil. „Aj keď sme 
zvyknutí pracovať ako celok, 
celá táto situácia spôsobila, 
že sa musíme sústrediť skôr 
na seba a  na to, čo robíme 
ako individuálne osobnosti. 
Viacerí z nás objavili dovte-
dy neobjavenú konštantu 

– čas. Zrazu ho máme viac 
než dosť.“ Ako pokračovala 
Natália, začali piecť, kresliť, 
maľovať, sadiť, cvičiť či hrať 
na hudobnom nástroji. Mno-
hí objavili svoju kreativitu, 
natierajú dvere, bicykle alebo 
skúšajú nové recepty. „Popri 
všetkých novodobých povin-
nostiach však nezabúdame 
na to, čo robíme – akcie. Ve-
rejnosť sa už teraz môže tešiť 
na veľa zaujímavých poduja-
tí, ktoré pripravujeme v spo-
lupráci s mestom. Tešíme sa 
na čas, kedy už bude náš život 
fungovať normálne. Dovtedy 
sa však držme a buďme zod-
povední. My na vás myslí-
me,“ uzavrela Natália Letko-
vá.  (md)

Ak ste do konca apríla 
nestihli poukázať 2 % z da-
ne občianskemu združe-
niu, neziskovke či nadácii, 
ktorá si zaslúži vašu pozor-
nosť a  financie, nezúfajte. 
Môžete tak urobiť ešte dva 
mesiace po skončení pan-
démie.

Pre mnohé neziskové or-
ganizácie je darovaný podiel 
zo zaplatenej dane otázkou 
prežitia.

Lehota do konca apríla 
tento rok neplatí  

Koronavírus posunul aj 
termín, dokedy môžu za-
mestnanci každoročne pou-
kázať 2 % zo zaplatenej dane 
z  príjmu verejnoprávnym 
neziskovým organizáci-
ám. Štandardne to býva do 
30. apríla, tento rok však 
pre pandémiu táto lehota 
neplatí. „Vyhlásenie o  po-
ukázaní podielu zaplatenej 
dane z  príjmov daňovníka, 
ktorému zamestnávateľ, 
ktorý je platiteľom dane, 

vykonal ročné zúčtovanie, 
ktorého lehota na poda-
nie uplynie počas obdobia 
pandémie, možno podať do 
konca druhého kalendárne-
ho mesiaca nasledujúceho 
po skončení obdobia pan-
démie,“ informovala Alena 
Nepšinská z Daňového úra-
du Brezno. Inými slovami, 
ak vláda vyhlási skončenie 
pandémie v  júli 2020, vy-
hlásenie spolu s potvrdením 
treba podať do 30. septem-
bra 2020. Zamestnávateľ je 
pritom povinný na žiadosť 
zamestnanca vystaviť po-
tvrdenie o zaplatení dane na 
tieto účely najneskôr do 15. 
dňa druhého kalendárneho 
mesiaca nasledujúceho po 
skončení pandémie.

Zoznam prijímateľov 
každoročne aktualizujú

Poukazovanie podielu za-
platenej dane je určené len 
pre verejnoprávne neziskové 
organizácie, a teda prijíma-
teľom nemôžu byť fyzické 
osoby, podnikateľské subjek-

ty, rozpočtové a príspevkové 
organizácie, cirkev ani zá-
ujmové združenia. Zoznam 
prijímateľov každoročne 
zverejňuje v centrálnych re-
gistroch Notárska komora 
SR (www.notar.sk). 

Takto získané financie sa 
môžu použiť len na záko-
nom stanovený účel, a to na 
ochranu a podporu zdravia, 
prevenciu, liečbu, na reso-
cializáciu drogovo závislých 
v oblasti zdravotníctva a so-
ciálnych služieb, na podporu 
a rozvoj telesnej kultúry, po-
skytovanie sociálnej pomo-
ci, zachovanie kultúrnych 
hodnôt, na podporu vzde-
lávania, ochranu ľudských 
práv, ochranu a  tvorbu ži-
votného prostredia, na vedu 
a výskum a na organizovanie 
a  sprostredkovanie dobro-
voľníckej činnosti. Navyše 
počas obdobia pandémie 
môže každý prijímateľ po-
dielu zaplatenej dane túto 
čiastku použiť aj na pomoc 
pri zmiernení jej negatív-
nych následkov. (eš)

Predstavitelia Európ-
skych olympijských výbo-
rov sa spoločne so zástupca-
mi európskych športových 
federácií a  organizačného 
výboru dohodli na novom 
termíne XVI. letného Eu-
rópskeho olympijského 
festivalu mládeže v Banskej 
Bystrici.

Pôvodne sa EYOF mal ko-
nať od 25. do 31. júla 2021, 
po presune olympijských 
hier v Tokiu o dvanásť me-
siacov neskôr na obdobie 
od 23. júla do 8. augusta 
2021 sa dostali obe podu-

jatia do termínovej kolí-
zie. Európske olympijské 
výbory akceptovali nový 
termín konania Európske-
ho olympijského festivalu 
mládeže stanovený na 24.7. 
- 30.07.2022. „Rok navyše 
nám pomôže zmierniť do-
pady zavinené šírením víru-
su SARS-CoV-2 a  choroby 
Covid-19 a  umožní nám 
získaný čas využiť na ešte 
lepšiu prípravu najväčšieho 
multišportového podujatia 
na Slovensku,“ uviedol Ivan 
Šabo z organizačného výbo-
ru EYOF 2021. (r)
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